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                                                          ZAPISNIK 

SA  28. SJEDNICE VMO BULEVARD 
 

28. sjednica VMO Bulevard održana je 29.03.2022.g. s početkom u 17:00 sati u 
prostorijama MO Bulevard, Šet.I.G.Kovačića 14. 
 
Sjednici su bili nazočni: 
- Darinko Papić, predsjednik 
- Darko Brusić, potpredsjednik,  
- Mirjana Banić članica, 
- Henriet Bilandžić, članica, 
- Virna Škoda-Šaprić, članica, 
- Marjan Srdoč, tajnik. 
 
Sjednicu je otvorio predsjednik VMO i predložio slijedeći 
 
 

 
DNEVNI RED 

 
 
1. Povećanje vidljivosti pješačkih prijelaza na području MO Bulevard – prijedlog 

rješenja. 
2. Razno. 
 
Dnevni red je prihvaćen jednoglasno bez primjedbi. 
 
AD 1 

Predsjednik Darinko Papić izložio je sljedeći Prijedlog povećanja vidljivosti 
pješačkih prijelaza na području MO Bulevard te za područje cijelog Grada Rijeke - 
tajnika Marjan Srdoča: 

- Za rješenje problema: „Povećanje vidljivosti pješačkih prijelaza u Ulici 
Šetalište Ivana Gorana Kovačića, Ulici Šetalište Joakima Rakovca i Ulici Bulevard 



oslobođenja“, (sadržano u točki  3. „Plana raspodjele sredstava za komunalne 
prioritete na području MO Bulevard u 2022.g.“ - za što su osigurana sredstva u  iznosu 
od 60.000,00 kn i za koju je nadležan Rijeka plus doo.) predlažem sljedeće rješenje:  

- Zamijeniti postojeća rasvjetna tijela (natrijeve lampe) koja se nalaze na 
stupovima javne rasvjete pored/iznad pješačkih prijelaza s odgovarajućim LED 
rasvjetnim tijelima. Na taj način mogu se (jednostavno, ekonomično, 
funkcionalno i učinkovito) riješiti gotovo svi pješački prijelazi na području MO 
Bulevard i osigurati potrebnu/optimalnu vidljivost na istima odnosno 
odgovarajuća sigurnost u prometu. 

- Isti pristup primijeniti kao model za područje cijelog Grada Rijeke. 
 

Obrazloženje prijedloga:   
1. Opis postojećeg stanja: 

- Veliki broj pješačkih prijelaza na području Grada Rijeke je nedovoljno, tj. slabo 
osvjetljeno.  

- Osnovni uzrok tomu je što se u pravilu osvjetljenje pješačkih prijelaza temelji 
na okolnoj uličnoj javnoj rasvjeti koja je relativno slabe jačine(kao usmjerena i 
ekološka)  .   

- Pored toga, javna rasvjeta je najčešće narančasto-žute boje svjetlosti 
(natrijeva tehnologija rasvjetnog tijela) što dodatno smanjuje razinu i jasnoću 
(kvalitetu) slike odnosno vidne percepcije sudionika u prometu te posljedično 
stvara njihovu manjkavu ili nejasnu mentalnu predodžbu prometne  situacije 
iz čega proizlazi njihova loša procjena i reakcija.  

- Također na mnogim mjestima postoji i značajno zasjenjivanje emisije svjetla 
javne rasvjete uzrokovano okolnim granjem uličnih drvoreda. 

- Sve prije navedeno rezultira vrlo nepovoljnim stanjem sigurnosti na mnogim 
pješačkim prijelazima iz čega proizlazi znatna opasnost (rizik) za sve 
sudionike u prometu, a naročito za pješake. 

- Postojeća mjere vizualnog upozorenja na pješački prijelaz: postavljanje led 
svjetala na kolnik uz pješački prijelaz - ima više negativnih nego pozitivnih 
strana: pozitivna - što upozorava vozača na lokaciju pješačkog prijelaza, a 
negativne - što često zasljepljuje vozača te ima visoku financijsku cijenu. 

- Napomena: za kvalitetno rješavanje navedenog stanja treba uzeti u obzir 
stvarno prosječno stanje kvalitete vidne sposobnosti  sudionika u prometu, a 
ne pretpostavljeno (zakonsko) idealno stanje (uz stanje prometnih sredstava, 
prometne infrastrukture te prometne kulture sudionika u prometu - tj. 
ponašanja sudionika u prometu - kod koje pješaci često izlaze na kolnički 
pješački prijelaz bez dužne pažnje).  

 Uz napomenu da se stvarno stanje vidne sposobnosti sudionika u prometu - 
koje se značajno smanjuje po noći i u lošijim vremenskim prilikama: kiša, magla i sl. - 
kontinuirano pogoršava zbog starenja stanovništva. 
2. Prijedlog rješenja: 

- Potrebnu vidljivost pješačkih prijelaza (u noćnim uvjetima) ostvariti-osigurati 
postavljanjem odgovarajućih LED rasvjetnih tijela (lampi) iznad istih. 
   -           Navedena LED rasvjetna tijela trebaju imati sljedeće karakteristike: 
a)   bijelo žutu boju svjetla od 3000 K (uobičajeni standard), 
b)   obavezno povećanu jačinu svjetlosti u odnosu na okolnu javnu rasvjetu – 

u cilju isticanja/označavanja pješačkog prijelaza u odnosu na okoliš  i općenito veće 
vidljivosti na samom pješačkom prijelazu.  

- Led rasvjetna tijela postavljati: 



a) na postojeće stupove javne rasvjete koji se nalaze uz pješačke 
prijelaze (najjednostavniji/najekonomičnii način te najčešći slučaj), 

b) na lokacijama gdje uz pješački prijelaz ne postoje odgovarajući 
stupovi javne rasvjete problem riješiti ili aksijalno, tj. putem nosive 
žice ili postavljanjem dodatnog rasvjetnog stupa, 

c) gdje je potrebno na postojeće stupove javne rasvjete postaviti i 
dodatno, niže rasvjetno tijelo (prsten-ruka). 

- Pored navedenoga potrebno je: 
a) redovito orezivati krošnje stabala drvoreda iznad kolnika, u cilju 

sprečavanja zasjenjivanja rasvjetnih tijela, 
b) prema potrebi primijeniti i druge (postojeće) mjere upozorenja 

vozača na pješački prijelaz. 
 

Napomena: 
Problemom implementacije navedenog prijedloga u odnosu na postojeći  način 

rješavanja zahtijeva u praksi veći stupanj funkcionalne koordinacije i fleksibilnosti u 
području nadležnih subjekata (u ovom slučaju: Rijeka plus doo i Energo doo, kao i 
drugih nadležnih sastavnica - upravnih tijela Grada Rijeke) - u odnosu na mogućnost 
optimalnog rješavanja konkretnog merituma stvari - odnosno dodatno unaprjeđenje 
kvalitete planiranja i međusobnog koordiniranja. 

Dakle, predlažem da se između Rijeka plus doo i Energa doo te Odjela za 
komunalni sustav Grada Rijeke koordinira način predmetnog rješavanja navedene 
točke 3. komunalnih prioriteta (kao modela za cijeli Grad Rijeku) u cilju ostvarivanja 
veće ekonomičnosti, funkcionalnosti i učinkovitosti  sustava u interesu građana Grada 
Rijeke. 

 
Zaključak: 
• Prijedlog povećanje vidljivosti pješačkih prijelaza na području MO Bulevard IGrada 
Rijeke) usvojen je jednoglasno.   
 

AD 2 
          Predsjednik Darinko Papić izložio je sljedeći prijedlog za uklanjanje dvije klupe 
sa zelene površine koja se nalaze istočno preko puta zgrade Švalbina 6: 
          Nastavno na priloženi zahtjev građana zgrade Švalbina 6. Vijećer MO Bulevard  
ponavlja sljedeći zahtijev: 
Vijeće MO Bulevard smatra priloženi zahtjev građana zgrade Švalbina 6. (kao i okolnih 
zgrada) - za uklanjanjem dvije parkovne klupe koje se nalaze na kraju zelene površini 
istočno, tj. nasuprot navedene zgrade – u potpunosti opravdanim, iz razloga što 
navedene klupe građani ne koriste već više od 20 godina, a iste (zbog njihove 
zavučenosti u vegetaciju parka i slabe dnevne odnosno nikakve noćne osvijetljenosti) 
koriste isključivo i redovito pijanci, beskućnici i slične kategorije građana - što je 
posljedično navedenu lokaciju pretvorilo u trajni izvor neugode, nesigurnosti i opasnosti 
za sve građane i prolaznike, a naročito stanare zgrade Švalbina 6.  Nadalje navedene 
klupe se redovito oštećuju i razvaljuju, a uokolo se razbacuju boce, limenke, najloni i 
drugo smeće, kao što se uokolo vrši velika i mala nužda. Također smatramo da je 
besmisleno bilo ulagati sredstva za popravke i održavanje istih. Iz svih navedenih 
razloga VMO Bulevard ponovno traži da se navedene klupe uklone. 
 
 
Zaključak: 



• Prijedlog za uklanjanjem dvije klupe sa zelene površine koja se nalaze istočno preko 
puta zgrade Švalbina usvojen je jednoglasno.   
 
 
AD 3 
Zaključak: 
• Pod točkom razno nije bilo dodatnih prijedloga i primjedbi.   
 
 
 
Sjednica je završila u 20 sati. 
 
Zapisničar-referent za mjesnu samoupravu                        Predsjednik VMO VMO 
Bulevard                                                                              VMO Bulevard 
Marjan Srdoč                                                                       Darinko Papić 

 

 
 

 

 

 


